
SLOVO ÚVODEM

Vážení čtenáři,

kolektiv redakce i redakční rada časopisu usiluje o to, aby byl časopis co nejvíce užitečný pro nejširší okruh uživatelů, zejména pra-
covníků obecních a okresních úřadů. Snažíme se, aby se časopis věnoval aktuálním tématům a reálným problémům plánování rozvo-
je měst a obcí. Z toho hlediska jsou pro nás velmi důležité názory a poznatky praktiků, kteří se denně potýkají s problematikou územ-
ního plánování, bydlení, regionální politiky a dalšími otázkami rozvoje měst a obcí, ať již jde o pracovníky referátů okresních úřadů
a odborů obecních úřadů, kteří řeší tuto problematiku, stavebních úřadů, členy obecních zastupitelstev a příslušných komisí i všechny
ostatní, kterým tyto otázky nejsou lhostejné.

Uvítali bychom v našem časopise široce založenou diskusi o současném stavu i dalším rozvoji plánování měst a obcí, která by by-
la založena na skutečných znalostech problémů na těch úrovních, kde problémy vznikají a kde musí být řešeny.

Proto se na Vás obracíme se žádostí o zaslání článků (mohou být i polemické), ve kterých vyjádříte svůj názor na problematiku sou-
časného i budoucího rozvoje měst a obcí.

V redakční radě jsme diskutovali například o těchto otázkách:
• Jaké klady a jaké zápory přinese městu vybudování dopravního obchvatu?
• Je možno bez problémů vydávat územní rozhodnutí bez existence schválené územně plánovací dokumentace?
• Jaké jsou zkušenosti měst, ve kterých funguje útvar hlavního architekta, útvar rozvoje města (či obdobná organizace), anebo

osoba městského architekta?
• Které problémy (rozpory, střety) při řešení územního rozvoje v rámci pořizování územně plánovací dokumentace považuje-

te za nejvýznamnější a proč (např. rozpory mezi zájmy ochrany přírody, ochrany životního prostředí a zájmy ekonomického rozvoje
města)? 

• Jaké jsou zkušenosti se zadáváním, zpracováním a zejména uplatňováním strategických plánů, programů rozvoje města a ne-
bo jiných dokumentů řešících otázky sociálně ekonomického rozvoje?

• Jak se daří realizovat svazky obcí a kooperaci mezi městy a obcemi?

Okruh otázek je samozřejmě daleko širší a nebudeme se vyhýbat žádnému tématu, které navrhnete. I když víme, že Váš čas je vzác-
ný, článek od Vás a Vašich spolupracovníků bude velkou pomocí tomuto časopisu a přínosem k permanentní diskusi o stavu a budouc-
nosti plánování a rozvoje obcí.

Na konci minulého kalendářního roku, konkrétně v č. 6/98 našeho časopisu, jsme vás požádali formou anketních lístků o názory,
rady a připomínky, týkající se struktury, obsahové náplně i grafické úpravy tohoto odborného periodika. Musíme konstatovat, že ode-
zva na tuto (byť anonymní) anketu byla dosti malá – do uzávěrky tohoto čísla přišlo celkem 68 anketních lístků, které nám přesto po-
skytly poměrně reprezentativní vzorek toho, co jako naši čtenáři od tohoto časopisu očekáváte. 

Až na malé výjimky se většina respondentů shodla na vyhovující struktuře časopisu, tzn. rozdělení na jednotlivé rubriky a přílohy,
kladně byla hodnocena grafická úprava časopisu.

Téměř ve všech případech se respondenti shodli na potřebě rozšíření stálých příloh a to především přílohy Stavebně správní praxe. 
Dalším shodným znakem je požadavek na větší množství polemických článků a názorů a s tím související pružnější reagování na

současné praktické otázky, týkající se územního (prostorového) plánování. Posledním názorem, na kterém se respondenti shodli, je po-
třeba lepší prezentace časopisu na internetových stránkách.

Všechny připomínky si bere redakce za své a bude se je snažit naplňovat. Jde nám o to, abychom nebyli jen konformním, v praxi
nepoužitelným magazínem, tištěným na krásném papíře se spoustou barevných reprodukcí. Naopak – rádi bychom se stali, byť i ma-
lým pomocníkem vám všem, kteří se otázkami, týkajícími se urbanismu a územního plánování, ať už profesně nebo ze zájmu, zabývá-
te. 

Vaše redakce


